
KÜLTÜR TURİZMİNDE GERİLEME VAR 

Bursa Türkiye’nin 4’üncü büyük kenti olmasına karşılık turizmden %1,5 pay alıyoruz. Bursa olarak 

özellikle kültür turlarını kaybediyoruz. Rehberler, Unesco, Tarihi Miras Listesine giren Cumalıkızık’a 

turist getiriyor fakat gelen konuklar orada Çin malı oyuncaklarını satıldığını görünce, köy kahvaltısı 

yapamayınca olmuyor. Gelenler doğal ürün beklerken, marketlerde satılan peynir, reçellerden 

kahvaltı veriliyor. Bu gibi davranışlar maalesef kültür turistini kaçırıyor. 

TURİZM İLE İLGİLİ ÖNEMLİ KONULAR 

Turizm için en önemli faktörlerden birisi ulaşımdır. Kentin bir an önce hızlı trene kavuşması gerekir. 

Sadece büyükşehirlere değil Avrupa’ya da ulaşmamız gerekmektedir. Ayrıca Şehir merkezini 

Osmanlıya özgü motiflerle, yollarla, evlerle büründürmemiz gerekiyor. Burada yapılan çalışmaların 

biraz daha sanatsal olması gerekiyor. Oldubittiye getirip, bazı eserler dikilmemesi gerekiyor. 

TURİSTİ YOLUNUCAK KAZ OLARAK GÖRMEMELİYİZ 

Bursa turizmi için tanıtım çok önemli. Tanıtımında tek elden yapılması gerekir. Bursa’nın güzel bir 

turizm web sayfası maalesef yok. Turizm danışma bürolarının yeterince işlemiyor. Esnafında turizm 

alanında bilinçlendirilmesi gerekmektedir. Turisti günü kurtarmak için yolunacak kaz olarak 

görmemeliyiz. Bu hatalar yaşandı. Mesela İstanbul Formula 1 geldiğinde oteller normalde 150 

Euro’yken 500 Euro’ya, 1.000 Euro’ya oda sattılar. Arap turistlere yaz aylarında 400-500 Euro’ya oda 

sattılar. Böyle yapınca Arap turistler çevre ülkelere kaçtı. Bizde Bursa olarak bu hataları yapmayıp, 

turiste daha fazla değer vermeli, ondan hak ettiğimiz geliri almaya bakmalıyız. 

SANAYİCİ DOĞAYI KİRLETMESİN 

Doğal güzelliklerin korunması gerekmektedir. Tarım, sanayi, turizm alanında Bursa’nın ilerlemesi 

gerekmektedir. Sanayiciden isteğimiz çevreyi, doğayı kirletmemesi ve şehir merkezini tahrip 

etmemesi bu konuda duyarlı olmasıdır. 

KUŞADASI’NDAKİ HATAYI TEKRARLAMAYALIM 

Müteahhitlerden isteğimiz ise aşırı betonlaşmadan ve yüksek kattan kaçınılmalı, binalar %25 ten fazla 

beton zemine oturmamalıdır. Turistik değerler binalar arasında yok olmaktadır. Kaplıca gibi çok 

önemli kozu geliştirmemişiz, daha da köreltmişiz. Denizlerimiz de çok güzel ancak Körfez’de ciddi ve 

hatalı imarlaşma ve yapılaşma var. Özellikle Mudanya ve Burgaz sırtlarında bunu görüyoruz. 

Sahillerimizin imar planlarının gözden geçirilmesi gerekiyor. Kuşadası’ndaki hatayı bizde Bursa’ya 

yapmayalım. Kuşadası bundan 30 yıl önce Belek ve Çeşme’den daha popülerken şuanda turizm 

bölgeleri arasında en alt sıradadır. Bunun da yegane nedeni tamamen betonlaşmasıdır. 

  


